



Monitoring body for the anti-trafficking convention to start work in 2009

Strasbourg, 08.12.2008 – 13 independent experts from as many countries will be the first members of the Group of Experts on Action against Trafficking in Human Beings (GRETA), a new body that will monitor the implementation of the Council of Europe anti-trafficking convention.

The Committee of the Parties of the convention, which has met in Strasbourg on 5 and 8 December, elected the following members of GRETA for a term of office of four years, beginning on 1 January 2009:

- Vessela Banova (Bulgarian)
- Louise Calleja (Maltese)
- Josie Christodoulou (Cypriot)
- Davor Derencinovic (Croatian)
- Vladimir Gilca (Moldovan)
- Hanne Sophie Greve (Norwegian)
- Nicolas Le Coz (French)
- Alexandra Malangone (Slovak)
- Nell Rasmussen (Danish)
- Leonor Maria Da Conceição Cruz Rodrigues (Portuguese)
- Gulnara Shahinian (Armenian)
- Robert Stratoberdha (Albanian)
- Diana-Florentina Tudorache (Romanian)

GRETA will use a similar methodology to other Council of Europe monitoring bodies. It will publish reports evaluating the measures included in the Council of Europe on Action against Trafficking in Human Beings ([CETS No. 197](#)). The convention, which entered into force on 1 February 2008 and has been ratified by 19 states, aims to prevent this crime, protect the victims and prosecute the offenders.

Contact: Jaime Rodríguez, Press Officer, Tel. +33 (0) 689 99 50 42; jaimerodriguez@coe.int

Le Comité de suivi chargé de la convention contre la traite des êtres humains débutera ses activités en 2009

Strasbourg, 08.12.2008 – Treize experts indépendants venant d'autant de pays seront les premiers membres du Groupe d'experts sur la lutte contre la traite des êtres humains (GRETA), la nouvelle instance de suivi du Conseil de l'Europe qui s'assurera du respect de la Convention sur la lutte contre la traite des êtres humains.

Le Comité des Parties à la convention, réuni à Strasbourg du 5 au 8 décembre, a élu les membres suivants du GRETA pour un mandat de quatre ans à compter du 1^{er} janvier 2009.

- Vessela Banova (Bulgare)
- Louise Calleja (Maltais)
- Josie Christodoulou (Chypriote)
- Davor Derencinovic (Croate)
- Vladimir Gilca (Moldave)
- Hanne Sophie Greve (Norvégien)
- Nicolas Le Coz (Français)
- Alexandra Malangone (Slovaque)
- Nell Rasmussen (Danois)
- Leonor Maria Da Conceição Cruz Rodrigues (Portugais)
- Gulnara Shahinian (Arménien)
- Robert Stratoberdha (Albanais)
- Diana-Florentina Tudorache (Roumain)

Le GRETA aura un mode de fonctionnement similaire à celui des autres organes de suivi du Conseil de l'Europe. Il publiera régulièrement des rapports d'évaluation des mesures prises par les Etats en application de la Convention du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains ([STCE n° 197](#)). Entrée en vigueur le 1er février 2008 et ratifiée par 19 Etats, cette convention vise la prévention de la traite des êtres humains, la protection des victimes ainsi que la poursuite des trafiquants.

Contact : Jaime Rodríguez, attaché de presse, tél. : +33 (0) 689 99 50 42 ; jaimerodriguez@coe.int